Homicides of Adults in Massachusetts, 1791-1797PRIVATE 

Class of death:   

Class of crime:   

Relationship:    

Motive:  


Intoxication?:  

Day of week:


Holiday?:


Time of day:


Days until death:  


SUSPECT(s):


VICTIM(s):



Cause of death:  


Circumstances:   

Inquest:   


Indictment:  


Term of court:  


Court proceedings:  

Legal records:  
Newspapers:
Other Legal records:  
Census:  
Genealogy:  

Suspect:  



Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:




Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  



Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:




Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


1791, Feb. 19          Penobscot, LIN

FILE

P



CT


NOTE:  VR from MN says 2/10
Class:   probable
Crime:   HOM

Rela:    RELATIVE UNCLE by NEPHEW

Motive:  INHERITANCE

Intox?: n




Day of week:    


Holiday?:



Time of day:   evening

Days to death:  0


OM:  Louis Parronneau m. Joseph Junin


Weapon:  hand gun to head.  d. inst.


Circumstances:  


Inquest: n


Indictment? y, murder, mal. af.


Term?:  6/1791 Pownalborough


Court proceedings: pNG.  fNG.

Source:  
SJC 1791:  203-4

Suffolk file 140773  vol. 916 


“Lincoln Hancock and Washington ss”      “At the Supreme Judicial Court....Pownalborough...second Tuesday next following the fourth Tuesday of June...[1791]”

“The Jurors...Louis Porronneau of Pensobscot...upon the nineteenth day of February now last past with force and arms, at Penobscot aforesaid,...in and upon one Joseph Junin...feloniously, willfully, and of his malice aforethought, did make an assault...a certain hand Gun of the value of twenty shillings, then and there charged with Gun powder and two Leaden Bullets...in both his hands then and there had and held to and against, and upon the said Joseph Junin, then and there feloniously, wilfully, and of his Malice aforethought, did shoot, and discharge...in and upon the back part of the head of him...a Little above the neck with both the Leaden Bullets...one Mortal wound of the depth of seven Inches and of the breadth of one Inch of which said Mortal wound the said Joseph Junin then and there instantly died; and so the Jurors...Louis Parronnau, the said Joseph Junin, then and there, in manner and form aforesaid feloniously, wilfully, and of his malice before thought did kill and murder”

pleads not guilty

[Additional evidence available]

Newspaper:

In Vital Records from Maine Newspapers:  GAZETTE OF MAINE (Portland), 8/5/1791


NHG 4/9/1791:  HOM DOM UNCLE by NEPHEW in ME:  letter from Portland:  "unnatural murder" of Mr. John Junin, merchant of Penobscot, by his nephew.  Evidence "strongly presumptive."  JJ a native of France & had no family or relatives in America, "sent to Europe for this nephew and made him heir to all his property which was considerable."  The nephew arrived in a brig of Mr. Codman's & boarded some time at the American Coffee House.  He then went to his uncle "and knowing he was to inherit his estate compassed, it is supposed, his life.  His uncle, and he, had been together in company in the evening.  The former went home early and was followed, some time after by the latter--who finding a gun in the store, with it blew out his uncle's brains--hung the gun up again--and went ot a neighbour's to lodge.  This is as the story is told--there are said to by many circunstances to fix the guilt--arising from the strange conduct of the nephew."  To be tried at Pownalborough Cout in June, "when the truth will appear.

For murder tho it hath no tongue,

Can speak with most miraculous organs."

& BGAZ 3/28.  [& CC 3/28]

Census:  

Genealogy:

Accused: 

Louis Parronneau 

Ethnicity:  

[French]

Race:       

w


Gender:    

m

Age: 


adult

Literate:




Marital Status:        

Children: 

Occupation: 

“yeoman”
Town: 


Penobscot

Birthplace:

b. France

Religion:




Organizations:



Victim: 

Joseph Junin

Ethnicity:

[French]

Race:     

w

Gender:     

m

Age: 


29

Literate:




Marital Status:      
s

Children: 

n

Occupation:   

merchant

Town:   

Penobscot

Birthplace:

b. Rochelle, France

Religion:




Organizations:



1792, Feb. 7





Berwick, YOR

FILE

P

TRACT

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  FEUD over ownership of a flax break

Intox?:  




Day of week:    


Holiday?:



Time of day:   sunset

Days to death:  1


HOM:  Joshua Abbot Jr. m. Moses Gubtail


Weapon:  wooden stick to right side of temple, 1" deep.  d. 24 hrs.


Circumstances:  home of JA Jr.

Inquest:  n


Indictment:  y, murder, mal. af. 



Term?:  6/1792 York


Court proceedings: pNG, fG.  DEATH.  Pardoned.

Tract:


Ritz 6.02 (41)

Source:    
SJC 1792: 151-2

Suffolk file 138112   vol. 876  Indictment vs. Joshua Abbot

“York ss”   “At the Superiour Judicial Court...York...fourth Tuesday of June...[1792]”

     “The Jurors....Joshua Abbot Junior of Berkwick...on the seventh day of February...[1792] at Berwick...in and upon one Moses Gubtail...feloniously wilfully and of his malice before thought an assault did make...with a certain wooden stick of the length of three feet and of the thickness of three Inches of the value of one penny which he...then and there in both his hands had and held in and upon the head of him the said Moses Gubtail on the right side thereof near the right Temple of the same then and there with the same wooden stick feloniously wifully and of his malice before thought did strike thereby giving to him...one Mortal Bruise of the breadth of one Inch and of the depth of one Inch of which...Moses Gubtail from the said seventh day of February aforesd untill the eighth day of the same February...Languished and Languishing did Live on which same Eighth day of February...Moses Gubtail of the same mortal Bruise aforesaid died....And so the Jurors...Joshua Abbot the said Moses Gubtail in manner and form aforesaid feloniously wilfully and of his malice aforethought did kill and Murder”

“June Term at York 1792”   The said Joshua Abbot Jr. is arraigned at the Bar...says thereof that he is not guilty”

“found guilty”

[See also Suffolk file 138111]

Newspaper:

Not in Vital Records from Maine Newspapers:  


PHOENIX (Dover) 2/15/1792:  HOM in ME:  Berwick, T, 2/7, Mr. Guptail was at the house of Mr. Abbot.  Dispute, "abusive and irritating language was used -- Whereupon Mr. Abbot seized a club about two feet long, and struck Mr. Guptail a violent blow on the temple."  d. 24 hrs.  Mr. Abbot jailed in York.  [NHG 7/12:  about sunset, dec. went to house of JA "and asked him for a flax break, which was at that time in Abbot's possession, but which was the property of another person, of whom the deceased said he had borrowed it.  Abbot refused to give up the break, till he had finished his flax, which would not be till the next day at noon; at which time he said Gubtail might have it, if he had obtained the owner's consent.  At this Gubtail appeared to be in a violent passion, and told Abbot that he was a 'dam'd disobliging old fellow,' but that notwithstanding this, he should have had the flax break had it not been for his 'dam'd old bitch of a wife.'"  JA ordered MG out of the house.  MG immed. went out & when about 16' from the door abused JA again, & told him 'if he would come out he would cuff him.'  Abbot went hastily to the door; but there stopped and told the deceased to go away, or to go home; and then returned into the room.  Gubtail again called to Abbot, and again told him 'if he would come out he would cuff him.'  Abbot was now more exasperated than before, and ran out of the door towards the deceased, who at the same moment approached Abbot with hands uplifted, but whether his fists were clinched, or not, did not clearly appear."]  [ditto from there in the following account in the PHOENIX]


PHOENIX (Dover) 7/19/1792:  Joshua Abbot, Jr.  fG at SJC at Old York, tried for murder of Moses Gubtail (both of Berwick).  "Abbot, as he ran, took up a piece of an ox sled about two feet in length and 3 or 4 inches thick at the largest end.  With this he struck the deceased on the head and knocked him down.  He with some difficulty got up, and then continued to abuse Abbot.  He was again requested to go home, not only by Abbot, but by Benjamin Gubtail, brother to the deceased, who was present during the whole transaction, and who was the only witness of any importance in the case.  --  After some persuasion Gubtail went home.  Within half an hour he lost the use of his left arm -- then his left leg -- After that of his right leg -- and then became speechless."  d. 36 hrs.  JA Jr. (b/w 60 & 70 yrs old, w & 6 ch)  


[NHG 7/12/1792:  fG.  2000 attended the trial.  JA, Jr. during his confinement was "sometimes melancholly--at others, delirious."  But more composed at his trial that at any other period since the crime.]


BGAZ 7/16/1792:  fG on 7/3 at trial at Old York.  DEATH.

Census:  

Genealogy:

Accused: 

Joshua Abbot Jr.

Ethnicity:  

[English]

Race:       

w



Gender: 

m     




Age: 


[65]
60 to 70 yrs. old

Literate:




Marital Status:        
m

Children: 

6 ch.

Occupation: 

[farmer]  yeoman

Town: 


Berwick

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Moses Gubtail

Ethnicity:



Race:     

w]



Gender:    

m

Age: 


adult

Literate:



Marital Status:      


Children: 




Occupation:   
[
farmer]

Town:   

Berwick

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1792, Feb. 21





North Yarmouth, CUM

FILE

Class:   probable
Crime:   HOM / MANSL

Rela:    NONDOM
Motive:  [QUARREL]
Intox?:  


Day of week:    


Holiday?:



Time of day:  evening

Days to death:  10

HOM:  William Hobbs (Hubbs) a. Burrell (Burrill) Tuttle


Weapon:  victim died on 3/3 from wounds received during the assault, during which his head hit a wall & caused the fatal head wound.

Circumstances: assault occurred at Tuttle’s dwelling house  


Inquest: y Suffolk file 140188  vol. 906; 3/7/1792, Asa Lewis.  Verdict:  “Burrill Tuttle of said North Yarmouth Yeoman...being in his own dwelling House...on the Evening of the Twenty-first Day of February now last past & Received then and there a heavy Blow together with the said William Hubb’s pushing him the said Burrell Tuttle against the Wall of his the said Tuttle’s dwelling House aforesaid on the Morning of the Twenty Second Day of February aforesaid Namely the back part of his Head against the Wall with for was the Occasion of the Death of him the said Burrill Tuttle whereas he bled on the Night following Saturday the Third Day of March 1792 between one & two of the Clock -Which appears to us by opening the Head of the said Burrill Tuttle and the Blood found Settles in his brain as well as from other Evidence”



Indictment?  y, AST


Term?:


Court proceedings:   pNG, fG, 40s fine

Source:  
Suffolk file 140178  vol. 906 


“Cumberland ss” 

      “At the Supreme Judicial Court...Portland...second Tuesday of July...[1792] by adjournment from the Tuesday next following the fourth Tuesday of June preceding the day by law prescribed for holding the said Court, said adjournment being by a resolve of the General Court passed on the twenty first day of March in the year aforesaid”

“The Jurors...William Hobbs of North Yarmouth...Mariner, on the twenty first Day of February now last past, at said North Yarmouth, with force and arms made an Assault on the Body of Burrell Tuttle...did then and there strike beat and abuse, and with his fists did strike a heavy dangerous and grievous blow upon the head of the said Burrill, and did then and there with force...seize the said Burrell by his throat and with great Violence thrust his head against the Wall of the Said Tuttles Dwelling house, by means of which the said Tuttle was grievously and dangerously wounded and bruised on his head shoulders and breast” 


[back] 

“pleads not Guilty”

“Found Guilty”

“The Court...Do order that you pay a Fine of Forty shillings to the use of the Commonwealth pay costs of prosecution and stand committed until sentence be performed”

[See also Suffolk files 140179 and 140188 vol. 906  for additional documentation] 

Suffolk file #: 140188, v. 906

Date of inquest: March 7, 1792

Coroner or j.p.: Asa Lewis

Town of inquest: North Yarmouth  Cumberland County

Location of inquest:        

Newspaper:

Not in Vital Records from Maine Newspapers:  

Census:  

Genealogy:

Accused: 

William Hubbs (Hobbs)

Ethnicity:  

[English]
Race:       

w
Gender: 

m


Age: 


adult
Literate:




Marital Status:        

Children: 

Occupation: 

mariner

Town: 


North Yarmouth

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Burrill (Burrell) Tuttle

Ethnicity:

[English]
Race:     

w


Gender:   

m


Age: 


adult


Literate:




Marital Status:      


Children: 




Occupation: 

“yeoman”  



Town: 


North Yarmouth 




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1792, Apr. 11




   Boston, SUF

FILE

NOTE:  a manslaughter only in a very modern sense of culpability for a death.

Class:   probable
Crime:   HOM MANSL / mm or SUI or CAS DRO / mm
Rela:    NONDOM

Motive:  [QUARREL]
Intox?:  




Day of week: W

Holiday?:



Time of day: 

Days to death: about three or four[?] weeks [24]

HOM: Phillip Corthwright (Carthwright) and two other unknown men m. Waterford Smedrick


Weapon: [phys]

Circumstances:  PC & 2 other men beat the victim so badly that he became “insane” or “disordered” in his mind, and so walked into the water 3 or 4 weeks later and drowned.  The inquest jury considers PC & the other men culpable in his death & consider it a manslaughter.  Drowned at 8am circa 5/8 on the flats & clam banks near Hatch’s wharf.

Inquest: y  Suffolk file 106227  vol. 672; Nathaniel Ruggles, 5/8/1792


Indictment? n


Term?:  


Court proceedings:
Source:  

Suffolk file # 106227

Date of inquest: May 8, 1792

Coroner or j.p: Nathaniel Ruggles

Town of inquest: Roxbury  Suffolk County

Location of inquest:  

Suffolk file 106227  vol. 672   [inquest/depositions]

“Waterford Smedrick a Negro person...about four weeks since at Boston...was assaulted & beaten & received several bruises on his body & head, and they have reason to suspect that one Phillip Corthwright & two other persons to the jurors unknown; were the persons who assaulted him And in consequence of the Bruises & ill treatment he then & there received he became disordered in Body Insane in Mind, and for several days afterwards he languished, untill about three weeks since, when he being insane as aforesaid, at Boston aforesaid about eight oClock in the morning walked on the flatts & clam banks near Hatches Wharf into the Channel & was drownded...came to his death by misfortune”

“John Adrews. Deposeth & saith that on this day about half after one oclock he was passing across Dr. Thos. William’s Marsh he saw the body of a man laying in a Ditch & on examination found it be the body of a Black man & further saith not.”


“John Andrews”

“Bristol Moranday. Deposeth & saith that on Wednesday the eleventh day of April last he was going the throug Royal Exchange lane he saw three men viz to men to him unknown one Phillip Carthwright who spoke to him & he passed along= & after he had gone some way, he heard one _____ Waterford Smedrick call after him several times, he did not go a little while afterwards he returned & met Waterford, who told him he had been beaten up by the three men.  That Carthwright knocked him down & strangled him - that he afterwards was crazy in consequence of the beating & that he supposed he was then in liquor.  That one John Yates said that it was Carthwright who abused him.  Bristol saw him the night before he was missing & he was then much out of his head__”





“Bristol Moranday”

“John Flagner_Deposeth & saith, that about three weeks ago he was at work at hatches Wharf, & saw one Waterford a negro man come along Wihout his hat, that he was walking along on the Clam banks, that he walked straight forward to the Channel & fell in, that after he saw him come [...illegible] three or four times that he this day say the dead body, which he says is the body of the said Waterford”







“John + Flagner











    his mark”Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused: 

Phillip Corthwright (Carthwright)

Ethnicity:  

[English]
Race:       

w
Gender: 

m

Age: 


adult

Literate:




Marital Status:       

Children: 

Occupation: 

Town: 


[Boston]

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused: 

___
Ethnicity:  



Race:       

w
Gender: 

m
Age: 


adult
Literate:




Marital Status:       

Children: 

Occupation: 

Town: 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused: 

___
Ethnicity:  



Race:       

w
Gender: 

m
Age: 


adult
Literate:




Marital Status:       

Children: 

Occupation: 

Town: 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Waterford Smedrick

Ethnicity:



Race:  
  

b



Gender: 

m     




Age: 


adult

Literate:




Marital Status:      


Children: 




Occupation:   



Town:  

[Boston]

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1793, Mar.





   Boston, SUF

FILE

INQ

Class:   do not count
Crime:  CAS FALL

Rela:   NONDOM

Motive:  

Intox?: y, victim 




Day of week: Sun 


Holiday?:



Time of day: 

Days to death:


HOM:  Amy Haney k. John Hays


Weapon: 


Circumstances:  


Inquest: y  Suffolk file 106533  vol. 677; James Prince, 3/26/1793


Indictment? n


Term?:  


Court proceedings:
Source: 

Suffolk file # 106533

Date of inquest: March 26, 1793

Coroner or j.p: James Prince

Town of inquest: Boston  Suffolk County

Location of inquest:  

Suffolk file 106533   vol. 677     [inquest/depositions

“John Hays...The Deceased was intoxicated on Sunday Evening last at a House in the Town of Boston, and fell down Stairs; that he was while intoxicated put into the street where he gott benummed[?], that in consience of such fall, and being then afterwards exposed to the cold he came[?] to his death...came to his death by misfortune”

“Suffolk ss.    To either of the Constables of Boston...”

“These are, in the Name of the Commonwealth...to require you immediately to summon and warn fourteen good and lawful men...to appear...at the Hour of ten oClock in the fore noon; then and there to inquire, upon a View of the Bod of Certain Person there lying dead, how and in what Manner he came to his Death...at Boston the 24 Day of march..[1793]”

“Amey Haney.  Sworn. Declares- That Sunday last after meeting in the afternoon the Deceased whoes Name is ____ Hays came to her House, went up stairs where his wife was who there on a visit. That he called for a Mug of Flip, and she gave it him, that he became very Clamarous, she told him to desist- that shortly after he went out of the chamber to go down stairs; and shortly after he appeared very much altered from the what he was before, which she the witness attributed to intoxication-but now thinks her turned his Brain.- between the hours of Nine and Ten oclock P.M. the witness put the Deceased out of her House by force as he would not go out peacably.-”








“her










   Amay X Henry











mark”

“Michael Ryan. Sworn.  On Sunday Evening sitting by the Fire in Mr. Haneys house, the Deceased fell down the kitchen stairs, and he complained to the witness that he had nearly killed himself by the Fall, that he Remained in the House near an Hour afterwards, and the Deceased appeared very much wounded & complained of it all time.-”


“Michl Ryan”

“Mary Hays.  On Sunday Evening last she went with her Husband whose name was John hays, to Mrs. Haneys House to see some acquaintance lately from Newfoundland, that they continued drinking there, until late in the Evening when she left him, that he was [...illegible] already, to come Home, though he should be much intoxicated.  That he did not come Home that night, that yesterday Evng[?] he was brought home by fire Men from the Water House, and Complained to her, that he was thrown out of a House and much wounded. That his Declareation was Repeatedly made in the Course of Yesterday.- That she immediately sent for a Doctor to tend him, but that he died early this morning.-”


“X”



 “her X Mark”

Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused: 

Amy Haney

Ethnicity:  



Race:       




Gender: 

f




Age: 

Literate:




Marital Status:

Children: 

Occupation: 

Town: Boston

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

John Hays 

Ethnicity:



Race:     




Gender: 

m    




Age: 




Literate:




Marital Status: 
m. to Mary Hays      


Children: 




Occupation:   



Town:  




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1793, May 23





   Boston, SUF

FILE

Class:   do not count
Crime:  CAS HORSE

Rela: 

Motive:  

Intox?:  




Day of week:    Th

Holiday?:
  n

Time of day:    8pm

Days to death:  2


HOM:  George Johnson k. Elisabeth Barry


Weapon:  d. 5/25.


Circumstances:  


Inquest: y  Suffolk file 106538  vol. 677; James Prince; 5/26/1793


Indictment? n


Term?:  


Court proceedings:
Source: 

Suffolk file 106538   vol. 677     [inquest/depositions]

“Elizabeth Barry a foreyner...passing though Beacon Street, about Eight of the Clock, on Thursday the twenty third day of this Current May, was knocked down by a Horse then Rode by one George Johnston of Boston labourer, which Horse then Run away with the said George Johnston; and that then and there the said Elizabeth Barry, Received a Mortal Wound on her Breast, of the which wound she the said Elizabeth Barry did then Languish, and languishing the Twenty fifth Instant, when at Boston aforesaid...she then and there of the mortal wound so Received Died...George Johnston on the Horse as aforesaid, the said Elizabeth Barry by misfortune and contrary to the will of him the said George Johnston in manner and form aforesaid kill & slay.”

“Suffolk ss.To either the Constables of Boston...”

“These are, in the Name of the Commonwealth of Massachusetts, to require you immediately to summon and warn Eighteen good and lawful men of the said Town of Boston to appear...at the Alms House within the said Town of Boston at the Hour of Four in the afternoon; then and there to inquire, upon a View of the Body of a Certain person there lying dead, how and in what Manner she came to her death...at Boston the twenty sixth Day of May...[1793]”

“At an inquisition taken before one James Prince...at Boston may 26th 1793.  On a view of the Body of Elizabeth Being a person lying then & their dead the following Witnesses were Summoned, appeared, and were Sworn before the said Jury of Inquest Namely:”

“William Drew, sworn but he knew nothing material    }

Zachariah Dalton Ditto. he knew nothing importnt        }Deposes”



   -Ditto. He also knew nothing impornt}

“Doctor John Warren, sworn, Deposes, that haveing Received an information that a woman was badly wounded in the Street, he went to her assistance, that he bled her, when she was carried to the Alms House:-that a young man by the name of Johnston, appearing much affected, he asked him the Reason; Mr. Johnston told him his Horse Run away with him & had wounded the woman, Johnston was apparently very sorry, Requested him to take Dear[?] Care of the wounded person and he would willingly pay him for his Trouble, but the Dr.  Already that as she belonged to the Alms house, she would be taken dear Care off: that Johnston said he was himself wounded, and appeared to be quite free from intoxication-”


“John Warren”

“Samuel Whitewill sworn Deposed.-that the Deceasd: name was Elizabeth Being that [....illegible] was given to her to go out of the alms House, on Thursday morning last that to his knowledge she was well, but being lame[?], he gave permission to M. Geyer to go with her, and saw nothing of her the Deceas’d until her being brought Home wounded in the Evening[?]:- that she was about 60 years of Age, and was a pauper in the Alms house of Boston, of the which house is is the Master”








“Samll Whitwell”

“Doctor William Jackson sworn on Thursday Evening the 23 Instant.  I was Called to see the Deceased, Dr. Warren had gott to the alms house before me, I found a very considerable wound on her Breast, a Fracture on her collar Bone, and Three of her Ribbs broke;-and a very Considerable Wound on her Leg.-from her Complaints while sick and her present appearance there is no Room to Doubt but this her Death was occasioned by Blows she had some where very Recently Received”






“William Jackson”

“Dr. Thomas Walsh sworn, Deposes that from the wound and appearing [...illegible] he is convinced she came to her Death by the wound, she [...illegible] has Recently Received”










“Thomas Walsh”

“Dr. Amos Windship sworn. Confirmed Dr. Walsh’s opinion & Evidence”











“Amos Windship”

“James Foster sworn. Deposed.  That on Thursday Evening last, seeing a Cluster of People nigh Elliot Corner & [...illegible] the Chappel Church he went to see what as the matter, and found an Elderly female person much wounded that Dr. Warren observing that all Depended on Removeing the Body. Directly he assisted in getting the woman to the alms House._ That a person by the name of Johnston to told him that his Horse Run away with him & had done the Mischeife to the woman; Johnston was much agitated, and long appeared sorry for the accident;  Desired Dr. Warren to take special care of her, and he would cheerfully pay all charges.-the Horse was present, and appear’d orderly._ Johnston said that he was on the [...illegible], and that he was himself much wounded.”




“James Foster”

“Martha Geyer sworn Deposed. That on Thursday Evening last as she was Returning home to the Alms house in company with the Deceased, who was appointed to lead her, she being lame, they met a man in on horse back Galloping, and he run over the Deceas’d, the Horse first knocked the Deceased Down, then trod on her, and she than fell off, he [....illegible] said he was sorry, and appeared so, was thrown off himself, and appear’d Hurt; she thinks the man attempted to stop the Horse before he came up with the Deceased-the Deceas’d went by the name of Barry.”











“her










  Martha X Geyer











mark”



“George Johnston sworn Deposed.- that on Thursday Evening last about 7 oclock P. M. he carried his Cart to Mr. Jennngs to be mended, that haveing left it, he gott on his Horse come to his Brother’s House who lives nearly oposite to Deacon Wm Phillps’s in the Vicinity of the Alm’s House; that he got off his horse went into his Brother’s and stay’d about half an Hour; he then came out and mounted hi s horse, to go home to his own House-which is near the Assembly room; that the Horse suddenly started, and he was thrown so far off, as loose the reins, and he to save himself caught hold of the Horse’s mane, and the Horse went on a gallop toward the Chapple church and before he could Recover the Reigns, was to stop him, he unfortunately run over the Deceas’d that on the Horse striking the woman, the Hose fell down threw the witness off and wounded him that a Hack man comeing by jump’d off and stopped the Hosre and took the witness up.-”

Suffolk file 106542[a]vol. 677

“Suffolk ss.  Memorandum,

“That on the twenty seventh Day of May...[1793] George Johnson of Boston...Labourer, Joseph may of said Boston Merchant & John Warren of said Boston Physician personally appeared before...one of the Justices of the peace...and acknowledged themselves indebted to the Commonwealth...in the Sums following Vizt. the said Johnston in the Sum of one hundred Pounds as Principal & the said Warren & May in the sum of fifty Pounds cash as Sureities...”

“The Condition of the above-written Recognizance is such, That if the said George Johnson shall personally appear before the honourable Justices of the Supreme Judicial Court..next to be holden at Boston...on the fourth Tuesday of August next then and there to answer to such Matters & Things as shall be objected against him on behalf of the Commonwealth more especially on the Subject matter of an Information on oath filed before James Prince...at said Boston on the twenty third day of May current on a Horse rode by him one Elizabeth Berry by misfortune & contrary to the Will of him the said Johnson did kill & slay”

Suffolk file 106542[a]  vol. 677

“Suffolk ss.  Memorandum,”

“That on the twenty seventh Day of May...[1793], James Prince, Coroner, John Warren Physician, Jonas Waters Esqr. William Jackson Physician, James Foster, merchant, Samuel Whitwell, Gentleman, Joseph Newell, John Salmon labourer, & Richard Boston, labourer all of Boston...personally appear before me...one of the Justices of the Peace...and acknowledged themselves to be severally indebted to the Commonwealth...in the Sum of twenty Pounds...”

“The Condition of the above-written Recognizance is such, That if the said Prince, Warren, Waters, Jackson, Foster, Whitwell, Newell, Salmon & Boston shall personally appear before the...Supreme Judicial Court...at Boston...on the fourth Tuesday of August next then and there to give Evidence of what they know relative to the Subject matter of an Information on Oath filed before one James Prince Esqr...George Johnson of Boston labourer on the twenty third Day of May current on a Hose rode by him one Elizabeth Barry by Misfortune & contrary to the Will of him the said Johnson did kill & slay”Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused: 

George Johnson

Ethnicity:  



Race:       




Gender: 

m




Age: 

Literate:




Marital Status:       

Children: 

Occupation:

 laborer

Town: 


Boston

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Elisabeth Barry

Ethnicity: 

“foryener”



Race:     




Gender:

 f    




Age: 


about sixty years



Literate:




Marital Status:      


Children: 




Occupation: 

pauper in the alms house



Town: 


Boston




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1793, June 12




   Boston, SUF

FILE

INQ

Class:   uncertain
Crime:   HOM

Rela:    NONDOM
Motive:  ASSAILANT ACCUSED VICTIM of THEFT of a pocket book
Intox?:  




Day of week: 


Holiday?:



Time of day: 

Days to death:  [0]

HOM: Caleb Stark m. Lucy [Louis] Smith


Weapon: spit up blood and died.  Did the shaking or the running cause the bleeding?

Circumstances:  CS chased LS into a house & grabbed her, accused her of stealing a pocket book, and shook her.  She began spitting up blood & died.  [don’t know whose house it was]

Inquest:  Suffolk file 106525  vol. 677; Alexander Mackay, 6/12/1793


Indictment?  no.  mansl. charge


Term?:  


Court proceedings:
Source: 

Suffolk file # 106525

Date of inquest: June 12, 1793

Coroner or j.p: Alexander Mackay

Town of inquest: Boston  Suffolk County

Location of inquest:  

Suffolk file 106542[b]   vol. 677     

“Suffolk ss.Memorandum”

“That on the fourteenth Day of June...[1793] Caleb Starks of Dunbarton...New Hampshire, Esquire John Gardner of Boston...merchant & Jonathan Patton Hall of the same Boston apothecary personally appeared before me,...one of the Justices of the Peace and acknowledged themselves to be severally indebted to the Commonwealth...the said Starks as Principal in the Sums of one hundred pounds.- and the said Gardner & Hall- as Sureties, in the Sum of fifty pounds each...”

“The Condition of the above-written Recognizance is such, That if the above named Caleb Starks shall personally appear before the Supreme Judicial Court...at Boston...on the fourth Tuesday of August- next; then and there to answer to such Matters and Things,...more especially for Suspision of Feloniously killing and murdering Louis Smith of Boston aforesaid Spinster, at said Boston, on the twelfth day of June Current...”

Suffolk file 106542[b]vol. 677

“Suffolk ss.  Memorandum”

“That on the Fourteenth Day of June...[1793] George Bartlet Labourer, Toyphena Sprague; Spinster, John Cades labourer, Samuel Cheney Gentleman Naney Nickols Widow Philis Watson Widow Primus Gardner Labourer all of Boston and Benjamin Sweaat of said Boston Shipwright personally appeared before...one of the Justices of the Peace...and acknowledged themselves to be severally indebted to the Commonwealth..in the Sum of Thirty pounds each...”

“The Condition of the above-written Recognizance is such That if the above named Bartlet, Sprague, Cades, Cheney, Nickols, Watson, Gardner, and Sweat shall personally appear before the

Supreme Judicial Court,...at Boston...on the fourth Tuesday of August next then and there to give Evidence of what severally know relating to the felonious murdering and killing Louis Smith late of said Boston Spinster, at Boston aforesaid, on the twelfth day of June current by Caleb Stark of Dunbarton...New Hampshire Esquire; as it is supposed”

Suffolk file 106525   vol. 677     [inquest/depositions]   

“Lucy Smith...was running after a child and was follw’d by a man into the House and seized her by the arm & shook her & charged her with Stealing a Pocket Book, and she immediately Pucked Blood...came to her death by Accident”

“Jeato[?] Williams”


“Saith the deceas’d run after a child and was followed by a Man into the House seized by one arm shook charg’d with stealing a P[?] Book”
“Jeto Williams   her mark










       X”


James Williams, Returned 8 & 10 Oclock on June 12: 1793- saith the same except shaked her, but see hm take her the arm and push her back requests a pocket book which she stole-& charged him as the cause of her death- depocated[?] his punisher[?] her & immeadiately puked blood”










     “Jas William his X Mark”

“Geo Bartlett-”



“saith he saw a man come in & chargd her as above seiz’d her by both shoulders & shook her & immedly was taken[?] puked blood charg’d him as the cause of her death”











“Geo Bartlett











    his X Mark”

“Cannidy Reid-”

“gives the same evidence as did the last”




“Canada Reead”




“Thos Harrison-“

“saith the same as the last evidence”




“Thos Harrison





his X Mark”


“Hester Marant”

“saith the same as the last evidence”




“Hester Mararrt”

“Haley Moses”

“saith the same as the last evidence”




“Haley Moses




  her X Mark”

“ye Oppinon of this Jury is that we all say she came to her Death by Accident”

Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused: 

Caleb Stark

Ethnicity:  

[English]
Race:       

w

Gender:  

m


Age: 


adult

Literate:




Marital Status:       

Children: 

Occupation: 

Esquire

Town: 


Dunbarton, New Hampshire

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Louis Smith

Ethnicity:

[English]
Race:     

w

Gender:     

f


Age: 


adult


Literate:




Marital Status: 
s


Children: 



Occupation:   



Town: 


Boston 


Birthplace:



Religion:




Organizations:



1793, [June]



Freetown, BRI

INQ

Class:   uncertain
Crime:   poss. NAT / poss. HOM

Rela:    RELATIVE FATHER by SON
Motive:  QUARREL over tea that EH had locked in a chest, over



prospective marriage of GH (of which EH disapproved), &



over EH turning a woman out of their house
Intox?:  no
Day of week:


Holiday?:



Time of day:
3pm
Days to death:  0

HOM:  Elisha Hathaway suspected of m. Gideon Hathaway


Weapon:  suspected physical abuse had caused the stripes that were found on GH’s back when he died

Circumstances:  the men quarreled circa 3pm at home when EH told GH that he opposed GH’s marriage (EH lived with GH).  GH held his cane over EH’s head & threatened EH.  They then moved to the next room and quarreled over tea that EH had locked in a chest – GH said he was determined to break the lock & take the tea.  No witnesses, however, saw any blows pass between them.

Inquest:  i.d., 6/4.  Verdict:  natural causes.


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Source:  
Suffolk file #: 146697, v. 996

Date of inquest: June 10, 1793

Coroner or j.p.: Jonathan Read

Town of inquest: Freetown Bristol County

Location of inquest:

"Bristol Ss"

"An Inquisition Indented taken at Freetown Within the sd County

of Bristol this fourth day of Jun in the year of our Lord one

thousand Seven hundred & Ninety three before Jona Read Gentleman

one of the Coroners of the Sd County of Bristol upon the View of

the Body Gidian Hathaway of Freetown appears Lying Dead By the

Oaths of William Winston Edward Reade Joseph Read Jona Dodson

George Read Jona Brownell Robert Wrighterton Stephen Read Pardon

Daval Ichabod Read Nathan Simmons Daniel Read Benja Read & Luther

Winston Good & Lawfull men of Freetown & Swanzey Being Charge &

Sworn to Inquire for the CommonWealth how & by What Means sd

Gidian Hathaway Came to his Death upon there oath do say that

Gidian came to his Death Naturely By and under the hand of

Providence as Witness Whereof as Attest to Coroner afore sd as

the Jureors afore sd to this inquisition have Interchangabley Put

our hands & Seal the Day & year above sd"

"N 1 Evidance   Abner Whitewill"

"Being askt Whether he Saw any unusele Spots about the Body of

Gidian Hathaway after his oath sd yes about his Body and on his

Left then, Being askt Whether the Spots Ware Raised higher than

the Rest of the scinn sd No, Being askt the spots apeared to Be

Caused by Strokes of Blows Sd no, Being askt What Culler the

Spots Ware of sd of a  Redish Culler"

"N 2 Abner Reads Evidance"

"Being askt What Discovery he Made in Streping the Body of Gidian

Hathaway Sd as soon as the Shirt was [___illegible]  of that he

Observed Very unusel spots and Stripes from his Sholders Blads

down to his Chest[?] & that they were of a Purple and Red Coller

and that there ware a Spoat on his Wright  Sholder that it was of

a Blackish Culler about the Bigness of the Palm of a Mans hand,

Being akst how long after his deth Said about one hour, that he

saw the Spots, Being askt whether he suposed that the Spots and

Marks Came By Blows or Stroaks Sd it Was Not in his Power to

tell, Being akst how he Was first Informed of the Matter of

Gidian Hathaways Deth Sd that he Was at Work & Saw a Woman Pass

By he did not know with a Bundle But was Informed that that It

Was Avis[?] Luther & after that his Wiife & Abner Whitewill Wife

Came to him and told him that they did know But that the Devil

had Broak Luse at Gidian Hathaways & Alight[?] upon it Robert

Hathaways Son about 8 or 9 years of Age Came Came & told thim

that his Grand father  Was Dead & that his uncal Elisha had Cild

him Which Was about half an hour after that the Woman Pasd By as

Quick as he Was Informed of his Deth he left his Work & Was

overtaken by Robert hathaway & When he up Laid hold of him Being

in trouble & Sd that Elisha had answered his [?and] know his

father was dead"

[back]

"Inquest on

the body of"

"N 3 The Evidance of Abner Whitewill Wife"

"Being askt what time of the Day Gidian Hathaway Came to there

house said about half after one Oclock in the after Noon and

staid about one hour & went away Well to What She knew Askd When

he Would come again he Sd he Would come again if he did not Git

knocked on the head & Bruised Being Askt how Long after he left

her house Before she heard of his deth Sd about one hour & a

Quarter"

"N 4 The Evidance of David Cleaveland Wife"

"That on the Day that Gidian Hathaway died that he Was at there

house about 12 of O clock & Sd that he Intended to Marray & that

Elisha Hathaway Was against the match But he Intended  to Proseed

if he did Not Gitt Cilled & he sd that he Intended to keep the

Staff[?] in his own hands & that he Was Well for What She knew &

that She Was Informed of this Deth about the the Middle of the

after Noon, Being askt Whether She knew Whether there Was any

Difacalty[?] Between Gidian Hathaway & his Son Elisha Hathaway Sd

that Gidian Hathaway told her that Elisha Hathaway had some

Tea[?] of his in his Chest & Refused to Give it up & that he

Intended to have it & if could Not Sell it By No other Means he

Intended to open the Chest with an ax & that he told her that the

Chest was Elisha Hathaway & that that the Lock Was his own &

further More that Gidian Hathaway sd that unless Elisha Hathaway

did not behave himself Better then he had Don[?] he Intended to

take this Son Robert home With him & send Elisha Hathaway down to

his other house"

"No 5 The Evidance of David Clevland"

"Being asked Whether he Saw any unusele Spots or Mark about the

the Body of Gidian Hathaway after his Deth Sd yes the Mark Ware

about the Small of his Back, Being askt Whether that the Marks

ware Caused by Strokes or Blows or Wounds Sd he Could Not tell"

"No 6 The Evidance of John Samson"

"He Said that he had Conversasion With  Avis Luther the Next Day

after Gidian Hathaways Death She sd that Elisha Hathaway had

taken her & Carried[?] her out of the house the Day Before & that

he Wished for her to Depart & He Would Carrey[?] her to Swansey

But She Refused & he Sd that She Would Go to John Samsons & that

his father Would Be there after her & that She Dare Not tell him

What he knew untill She got away from the house"

"No 7 The affamashon of Avis Luther"

"Sd that She Was as Much to Blame as Elisha Hathaway Was that

turned her out of Doors becaus he Sent his Daughter to Pick up My

Cloath & I forbid her he Sd he had a Wright to Bid his Daughter

to Dew What he Pleasd & his Daughter did Pick up My Cloath &

Gidian Hathaway Came in & asked the Reason of My Cloaths Being

Bundles up I told him that Elisha Hathaway had turned me out of

Doors Gidian Hathaway Called him a Raskul & Sd he Was a Good Mind

To Strike him over the head With his Cain & then Gidian Hathaway

Went Into the Bedroom & Elisha Hathaway Went in after him & had

Some Discors Concerning the Chest But I See nor heard know Blowes

Struck & about the Time that They Came out of the Bedroom I let

the house & she Sd further that gidian Hathaway had Some Tea in

the Chest at the time that the Partes[?] [____illegible] for the

Chest"

"No 8 The Evidence of John [...illegible] Gilatt"

"He Saith that on the Day that Gidian Hathaway died about the

Midle of the afternoon as clear as he Can gess[?] that he Went In

at Gidian Hathaways after Some Purtators[?] & that Gidian

Hathaway & Elisha Hathaway Was In the house together & When he

Went in he Asked for the Purtators Elisha Hathaway Sd that They

Ware In the Cribb & Gidian Hathaway Asked Me [crossed out/for] if

I had a Bagg to Put them in & Elisha Hathaway Sd that they Were

In a Bagg & thatt Gidian Hathaway & Elisha Hathaway Went to the

Cribb In My Companey & that Elisha Hathaway handed them out &

that I took them & Put themn in my Cart & that & that Gidian

Hathaway [crossed out/& that] Returnd toword the house & that

Elisha Hathaway Went With Me 6 or 8 Roads till We mett there own

teem & then Returnd With there teem toword the house in Compy

With his Brother Robert Hathaway & Elisha Durser[?] & I Went My

Way & I Discovd No [____illegible] Between Gidian Hathaway &

Elisha Elisha Hathaway Whilst I Was in Company With them"

"No 9 The Evidanve of Elisha Durser[?]"

"The Day that Gidian Hathaway Died about Three of the oclock In

the after Noon Gidian Hataway Returnd from Abner Whitwills & a

Discors Began Between Gidian Hathaway & Elisha Hathaway In

Respecting Gidian Hathaway Marring & Elisha Hathaway Sd that he

Was detormiened to Brake up the Match & that there Ware Words

Past & that Gidian Hathaway did Shake his Cain Over Elisha

Hathaway head & Elisha Sd If he [Struck to Strike]? home & they

Passed onto the Bedroom To a Chest Which Gidian Hathaway Sd that

he Would Brake open & Elisha Hathaway Went Into the Bedroom &

Satt on the Chest & that Gidian Hathaway attempted to Strike

Elisha Hathaway With Cain & hitt it about 5 or 6 Minitts But Made

No Attempts to hurt the Body of Gidian Hathaway & after that

Gidian Hathaway & Elisha Hathaway Came out into the Citchen & sat

Down & Conversed Moderately & I Went on With Robert Hathaway

after a load of Stuff & on My Return I Mett Elisha Hathaway &

John Gelatt about 6 or 8 Ronds to the Eastward of the Cribb &

that Elisha Hathaway Returned in Company With Myself & Robert

Hathaway till We Came to the Corner of the Cribb & Elisha

Hathaway Passed on to the Eastward of the house towards the Barn

& I heard a Groaning in the house & I Went In & Gidian Hathaway

Sat in a Small Chear & Complained that he had a Bad Pain in his

Stommick & Robert Hathaway Came in & Asked Gidian Hathaway

Whether Should Go after Grace[?] Read & did I Went out of the

Door to Cutt some Wood & Direckly[?] after that Elisha Hathaways

Daughter Cambe & Sd that Gidian Hathaway Was a Dieng I Went Into

the house & Gidian Hathaway died in about two Minutes"

"No 10 Evidance of Robert Hathaway"

"I was coming up the Road towards the house about three of the

oclock the Day that Gidian Hathaway died & I heard a Disturbance

in My fathers House But did Not Go in & I mett Avis Luther Going

from the house With a Bundle & that She aked Me What I Was So

DEFAITHFULL[?] for that Elisha Said I Was as Much again Sd the

Mach[?] as he Only I did Not Say any thing I Sd I had clothing

Against her & I parted With her & Went on towards the house &

Mett Elisha Durser & My Son Gidian & I had conversation With

Elisha Durser Concerning the Woman Marrage & Concerning Elisha

Hathaway putting her out of Doors But had No Conversation

Concerning My father & Elisha Hathaway [crossed out/and his

father] & that I left I left Elisha Hathaway & his father in the

house & I went on My Way With My teem & upon My Return Near an

hour after & about 6 or 8 Roads of the Cribb Mett John Gelatt

With his teem & Elisha Hathway With him & I asked Elisha Hathaway

What he talked So Like a Devilish fool to his father If I was in

his fathers Place I Would Marry Who I Pleased & as I turned the

Corner at the Cribb I Heard a Groaning in the house But Elisha

Hathaway Passed By towards the Barn by the Door of the house &

did not Go in & I Went Into the house after I had Discharged My

Load & unyoaked[?] my oxen & finding My father Setting in the

Great Chear in the Corner of the Room I asked him if he had the

Wind Collick he answerd no he had a Bad Pain in his Stomick I

asked him If I Should Go after aunt Grace Read & he sd yes & I

did & When I Returned he Was Ded‑"

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Elisha Hathaway

Ethnicity:

[English]
Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


[Freetown]

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Gideon Hathaway

Ethnicity:

[English]
Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  
s

Children:




Occupation:



Town:


Freetown

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1793, July 16                             Princeton, WOR

FILE

P

TRACT

CT

NOTE:  great story for revolutionary change of attitudes, honor, etc.  But probably some sort of mental illness, lack of empathy.

Class:   certain
Crime:   HOM 

Rela:    HHLD EMPLOYER by EMPLOYEE
Motive:  poss. MENTAL ILLNESS / COMPLEX:  HATED BEING TREATED AS



A SLAVE / HONOR / GRUDGE
Intox?:  no
Day of week:    


Holiday?:



Time of day:   0

HOM:  Samuel Frost m. Capt. Elisha Allen


Weapon: hoe, wound 3" long, 1" wide, & 2" deep to back of head


Circumstances:  assailant suffered from severe nervous ticks:  had murdered his father on 9/24/1783; compulsively shrugged his shoulders, shaked his head, stretched his arms in all directions.


Inquest: y Suffolk file 156084  vol. 1132; 7/16/1793 Jonas Miles.  Verdict:  “Elisha Allen...came to his death by the hand of Samuel Frost by repeated stroaks with a Hoe on the back of his head and so the jurors aforesaid...that the aforesaid Samuel Frost in manner and form aforesaid did kill & murder”


Indictment? y, murder, mal. af.


Term?: September term at Worcester 1793

Court proceedings:  pG.  DEATH.  Executed 10/31/1793

Tract:


Ritz 5.02 (49)

Source:  

SJC 1793: 243


Suffolk file 156010   vol. 1130

“Worcester ss”    “At the Supreme Judicial Court...Worcester...on the third Tuesday of September...[1793]”

“The Jurors..Samuel Frost of Princeton...on the sixteenth day of July now last past feloniously, willingly, and of his malice before thought, in and upon one Elisha Allen...an assault did make, and with an hoe of the value of three shillings,...in both his hands, had and held, in and upon the back part of the head of him the said Elisha, feloniously and of his malice before thought did strike,...giving to him...one mortal bruise, of the length of three Inches, of the breadth of one Inch, and of the depth of two Inches, of which same mortal bruise, he the said Elisha Allen, then and there,...instantly died...Samuel Frost in manner aforesaid, of his malice before thought, him the said Elisha Allen maliciously, willfully, and feloniously did kill and murder”

“Septr. Term at Worcester 1793” “Now in this Term the said Samuel Frost is arraigned at the Bar and has this Indictment read to him he says thereof that he is guilty”

Suffolk file 156010  vol. 1130 (inquest)

Suffolk file #: 156084, v. 1132

Date of inquest: July 16, 1793

Coroner or j.p: Jonas Miles 

Town of inquest: Princeton  Worcester County  


Location of inquest:        


Daniel Allen Hearn, Legal Executions in New England:  A Comprehensive Reference, 1623-1960 (Jefferson, North Carolina:  McFarland, 1999), 180-1.

Newspaper:


BGAZ 7/22/1793:  dtl Worcester, 7/18:  Capt. Allen "had left his house in order to set out some cabbage plants at a little distance, and ordered Frost, who had lived with him several years, to go with him.  Having proceeded a little way, he recollected he wanted a hoe, sent Frost back to get one, and himself went on, and began his work.  Frost returned with the hoe, and, as is supposed, got over the fence behind the Captain, who probably stooping down, struck him on the head with the edge of the hoe, which knocked him down; after which he continued his blows until he had bruised his head to pieces in the most shocking manner."  The murdered escaped immed. into the woods, & had not been taken by yesterday morning.  Short man, dark complexion, short black hair (28).  Striped woolen shirt, dark colored trowsers, light colored jacket.  "He will easily be known by constantly shrugging up his shoulders, stretching out his arms, and shaking his head."  //  BGAZ 7/29:  since jailed.


NHG 7/23/1793:  HOM in MA:  dtl Boston, 7/19:  T last, Capt. Elisha Allen of Princeton m. by Samuel Frost, "the person who was tried in Worcester, some years ago, for the murder of his father."


NHG 11/23/1793:  HOM in MA:  Samuel Frost executed at Worcester, Th last week.  Confession:  he mentioned the murder of his father, "who he thought had no affection for his mother, and used her ill--'this' says he, --'induced me to beat his brains out.'  For this, he was, however acquitted as being insane.  The crime for which he suffered, was the murder of Captain Elisha Allen--with whom he lived.  Mr. Allen had the care of a small estate belonging to Frost, which Frost wanted to work on, but could not--'Considering myself,' says he 'as a slave, I thought I had as well die as live--I therefore determined to kill Mr. Allen,' which he soon effected.'"  "He thought it no great crime to kill such as he supposed treated him ill--and did not appear to have a just conception of the heinous crime of murder."  "He had high notions of honesty, and appeared much offended when his honesty was suspected," & in keeping with his convictions pG to the murder.  "he valued himself upon his probity and sincerity."  Refused to attend services after his sentence, after the minister "offended" him "because he mentioned the murder of his father.  Frost said he did not like to be twitted of that--that was an old matter, and was settled long since.  On being asked by the High Sheriff, if he wished to have a sermon preached on the day of his execution--he did not care any thing about it, he said, but would attend to it on condition, that he might not be bro't back to prison, but be carried from the meeting house to the place of execution."


BGAZ 11/11:  dtl Worcester, 11/6:  "he shewed few or no signs of penitence."  Refused to delay the execution:  said to the High Sheriff "No!--as he was to go (that was his expression) it had better be soon over.  The scaffold dropped, and this uncommon murderer was launched into eternity."  2,000 spectators.


Massachusetts Spy (Worcester), 7/18, 9/26, & 11/6/1793

Census:  

Genealogy:

Accused: 

Samuel Frost

Ethnicity:  

[English]
Race:       

w


Gender:    

m

Age: 


28

Literate:




Marital Status:     
s

Children: 

n

Occupation: 

farm laborer for EA, which whom he had lived for several yrs.; laborer

Town: 


Princeton

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Capt. Elisha Allen

Ethnicity:

[English]
Race:     

w

Gender:    

m

Age: 


adult

Literate:




Marital Status:      


Children: 




Occupation:   

farmer
Town:   

Princeton

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1794, Mar. 21
         West Springfield, HAM

FILE

Class:   do not count
Crime:   CAS GUN

Rela:      

Motive:  

Intox?: n 




Day of week:    


Holiday?:



Time of day:   


MANS: Luther Finch k. Nathaniel Parks


Weapon: guns


Circumstances:  


Inquest: y  Suffolk file 159588 vol. 1186; 3/22/1794 Ebenezer Boltwood.  Verdict:  “Nathaniel Parks came to his Death...Luther Finch on the twenty first of this instant month at West Springfield with a gun loaded with Shott the aforesaid Nathaniel...by Misfortune and against & contrary to the will of him the said Luther Finch did kill and slay”

Indictment? n


Term?:


Court proceedings:
Source: 

Suffolk file 159588 vol.  1186 (inquest)

Suffolk file #: 159588

Date of inquest: March 22, 1794

Coroner or j.p: Ebenezer Boltwood

Town of inquest: West Springfield  Hampshire County  


Location of inquest:        

Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused: 

Luther Finch

Ethnicity:  



Race:       




Gender: 

m    




Age: 

Literate:




Marital Status:        

Children: 

Occupation: 

Town: 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Nathaniel Parks

Ethnicity:



Race:     




Gender: 

m  




Age: 




Literate:




Marital Status:      


Children: 




Occupation:   



Town:   




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1794, Oct.



Fairfield, LIN

P

FILE

Class:   certain
Crime:   HOM

Rela:    NONDOM    

Motive:  MENTAL ILLNESS
Intox?:  
Day of week:    


Holiday?:



Time of day:   

Days to death:  [0]

HOM:  Henry McCausland, Jr. m. Abigail Warrens 


Weapon:  knife, cut throat.


Circumstances:  home of the mother of the victim

Inquest: y Suffolk file 141133 vol. 923; 10/19/1794, John North.  Verdict:  “Abigail Warren...of the Town of Pitston,.was murdered by Henery McCausland Junior of sd Pitston...with a Knife by Cuting foure Strokes or wounds in the Said Abigal Warrens Throat...Henry McCausland junior in a manner and form aforesaid then and there of his malice aforethought did kill and murder the said abigal warren”

Indictment:  no



Term?: n

Court proceedings:  jailed
Source:  

Suffolk file #: 141133, v. 923

Date of inquest: October 19, 1794

Coroner or j.p.: John North

Town of inquest: Fairfield  Lincoln County

Location of inquest:        

Newspaper:

Not in Vital Records from Maine Newspapers:  

NHG 11/25/1794 (T):  HOM in ME:  dtl Hallowell, 10/19:  from "The Eastern Star":  Henry McCausing m. wife of Pelton Warren in Hallowell.  McCausing "has lately become deluded in matters of religion.  For some time past he has principally associated himself with a party of baptists, living on a plantation back of Pittston, headed by one Stinson, and two or three others.  In one of his paroxysms of religious insanity, he burnt an elegant church in the town of Pitston.  He says that Stinson told him that his brother Edward Fortis, who was lately executed for the murder of Pamela Tilton, was certainly gone to heaven, and that the road to heaven was marked with blood.  McCausing thought that as Fortis had gone to heaven he should go there too, provided he should use the same means.  After he had reasoned himself into the propriety of going to heaven in blood, who should fall by his hand, was his next object of enquiry  He pitched on Mrs. Warren, went to her house and inquired after her, and finding that she had gone to visit a sick mother, about ten miles up the stream, he pursued her, in a dark night, through woods, and over rivers which were almost impassable by day.  When he arrived at the fatal spot, he found her sitting behind, and holding up her sick mother's head.  Waiting his opportunity, he flung her back, with his left hand, and with his right drew a knife from his pocket, where he had concealed it, and instantly cut her throat, without her being able to say more than this--'McCausing, are you going to murder me!"  He immediately fled, but was soon arrested and committed to jail. . . .  Fanaticism only, led this poor mortal astray.  Let those who have been the means, see well to it that they clear themselves of the blood which has been spilt.  It seems, by his own confession, that he had not only marked out the Rev. Mr. Warren and others, as objects of destruction, but his own family, he intended should fall by his hands."   BGAZ 11/17:  ditto [says dtl Hallowell 10/29]

Census:

Genealogy:

Accused: 

Henry McCausland Jr.

Ethnicity:  

[Scot]
Race:       

w


Gender: 

m  


Age: 


adult

Literate:




Marital Status:        

Children: 

Occupation: 

Town: 


Pittston

Birthplace:



Religion:

Baptist

Organizations:



Victim: 

Abigail Warrens

Ethnicity:

[English]
Race:     

w



Gender:     

f


Age: 


adult

Literate:




Marital Status:     
 m. Pelton

Children: 




Occupation:   



Town: 


Pittston

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1794, Dec.




Yarmouth, BRI

INQ

Class:  certain 

Crime:  HOM

Rela:   UNK [NONDOM]
Motive: UNK
Intox?: 




Day of week:    


Holiday?:



Time of day:   


HOM: Unknown person[s] m. Prudence Rider


Weapon: 


Circumstances:  


Inquest:  i.d. 12/18.  Verdict:  “Prudence Rider came to her death...She being Murdered by some person unknown”


Indictment:  no


Term?:


Court proceedings:

Source:  

Suffolk file #: 144637, v. 967

Date of inquest: “Eighteenth Day of December...18th Year of American Independence”

Coroner or j.p.: Josiah Thacher

Town of inquest: Yarmouth  Barnstable County

Location of inquest:        

Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused: 

___

Ethnicity:  



Race:       




Gender:     




Age: 

Literate:




Marital Status:        

Children: 

Occupation: 

Town: 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Prudence Rider

Ethnicity:

[English]
Race:     

w
Gender:     

f
Age: 


adult



Literate:




Marital Status:      


Children: 




Occupation:   



Town:   

[Yarmouth]

Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1795]



Boston, SUF

FILE


NOTE:  in Boston newspapers did not find any record of this case.  Seems an accident.

Class:   uncertain

Crime:   poss. HOM / prob. CAS

Rela:    

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Joseph Hood suspected of mansl. 


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  8/1795t:  Boston


Court proceedings:  jailed in Boston on mansl. charge

Source:  
Suffolk file 107021vol. 685

List of prisoners in Boston Goal   25 August 1795

Joseph Hood      }   Manslaughter tryed

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Joseph Hood

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1795, Jan. 28                           Easthampton, HAM

FILE

CT

Class:   certain
Crime:   HOM / MANSL

Rela:    MARITAL WIFE by HUSBAND

Motive:  UNK
Intox?:  
Day of week:    


Holiday?:



Time of day:   evening
Days to death:  1


HOM:  Joseph Robins m. Esther Robins


Weapon:  stick, fist.  d. 1/29.


Circumstances:  


Inquest: y Suffolk file 159678 vol. 1186; 1/29/1795   Ebenezer Boltwood.  Verdict:  “Esther Robins...came to her death...Joseph Robbins on the Evening of the twenty Eighth of this Instant January with his Fist did wound, Beat & Bruise the before mentioned Esther Robbins by means of which she came to her death...Joseph Robbins in manner and form aforesaid then and their did kill and murder”


Indictment?  y, manslaughter:  mal., fel., "in the fury of his mind"


Term?: April term at Northampton 1795

Court proceedings: pNG, fG, branded, set on the gallows for one hour, pay costs of prosecution

Source:  

SJC 1795: 88

Suffolk file 159677   vol. 1186

“Hampshire ss   At the Supreme Judicial Court...Northampton...last Tuesday of April...[1795]”

“The Jurors...Joseph Robins of Easthampton...labourer...at Easthampton...wickedly feloniously and maliciously in and upon Esther the wife of him the said Joseph Robins...an assault did make and with a certain stick of the value of six pence which he the said Joseph Robins in both his hands then and there had and held and with the hands and fists of him...as well as with the stick aforesaid in and upon the body head and shoulders of her the said Esther then and there maliciously feloniously and of the malice and fury of the mind of him...did smite and strike thereby giving to her...a welt...a welt on the side and shoulder as on the head of her the said Esther several Mortal grevious bruises of which some Mortal bruises she...then and there did languish and languishing did live untill the twenty ninth day of the same January..on the same twenty ninth day of January of the same mortal bruises died and so the Jurors...Joseph Robbins in manner aforesaid wickedly maliciously and feloniously her the said Esther of the fury of his own mind did kill and slay”

“April Term at Northampton 1795-The said Joseph Robbins is set to the Bar...he says thereof that he is not guilty and thereof for trial puts &c.”

“Pleads not guilty-

found Guilty-”

“Sentence vs Joseph Robbins”

“The Court having considered of your offence of Manslaughter...Do order that you be set on the gallows for the space of one hour with a halter about your neck and one end thereof cast over the gallows that you be branded in the forehead with the letter M that you pay costs of prosecution:  and stand committed until sentence be performed”

Suffolk file #: 159678, v. 1186

Date of inquest: January 29, 1795

Coroner or j.p: Ebenezer Boltwood

Town of inquest: East Hampton  Hampshire County  


Location of inquest:        

Newspaper:

Census:  

Genealogy:

Accused: 

Joseph Robins

Ethnicity:  

[English]
Race:       

w


Gender:    

m


Age: 


adult

Literate:




Marital Status: 
m. Esther

Children: 

Occupation: 

laborer

Town: 


Easthampton

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Esther Robins

Ethnicity:

[English]


Race:     

w



Gender:    

f


Age: 


adult



Literate:




Marital Status: 
m. Joseph


Children: 




Occupation: 

husband is laborer

Town: 


Easthampton 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1795, Feb. 11




Andover, ESS

P

FILE

INQ

CT


NOTE:  another revolutionary upheaval within a houseehold

Class:  certain
Crime:  HOM                      

Rela:   HHLD EMPLOYER by EMPLOYEE

Motive: CONFLICT over terms of indenture or murder on the misguided supposition that CF's estate would fall to Pomp upon CF's death / INHERITANCE
Intox?: no


Day of week:    W

Holiday?:
  n

Time of day:    b/w midnight and 1am

Days to death:  0


HOM:  Pomp m. Capt. Charles Furbush (Furbuck)


Weapon:  ax (mortal head wound, 3" by 3" by 2" deep), knife.  d. inst.


Circumstances:  quarrel over terms of Pomp's apprenticeship.  Pomp considered himself free, but CF said that the terms of the apprenticeship required that Pomp work for him until age 21, when Pomp would receive his freedom.  CF also said that Pomp was free to stay in the hhld & work as long as he wanted.  //  Pomp mistakenly thought he would become master of CF's estate upon CF's death, so he murdered him.


Inquest: i.d. 2/11.  y Suffolk file 134730  vol. 851; 2/11/1795, Henry Ingats.  Verdict:  “Charles Furbuck...upon the night preceeding the said Eleventh day of February he was killed in his bed, with an Ax, and a knife, Having his head beat in with the Ax, and his throat cut, with the Knife and his Body haul’d[?] on the floor, and striped Naked...Charles Furbush in manner and form aforesaid, was killed by one Pomp, a negroman & of his malice aforethought did kill, and Murder him”



Indictment? y murder, mal. af.


Term?: June Term at Ipswich 1795

Court proceedings: pNG, fG.  DEATH.  Executed at Ipswich on 8/6/1795.

Tract:


Ritz 5.02 (52)
Evans 29329
McDade 760


Plummer, Jonathan (1795) Dying Confession of Pomp, A Negro Man, who was executed at Ipswich, on the 6th of August, 1795, For Murdering Capt. Charles Furbush, of Andover. Newburyport: Blunt and March.  [broadside]


NICE WOODCUT -- USE IT!!!


Soon after the family's arrival in Boston, his mother "gave me away" to Mr. Abbot of Andover.  Lived with him until age ___teen, when "this Gentleman" decided to move back into the country, & told Pomp he might remain in Andover "if I chose."  "I took up with his offer" & stayed in Andover.  He lived but a short time with "young Mr. Abbot, before I grew uneasy with the place.  I told him that I meant to leave him soon, but he informed me that I was not free.  About this time I [illeg] convulsion fits which continued to oppress me at times ever after to the fatal night that I murdered Capt. Furbush."  "unreconciled" to his place, Pomp went to the selectmen of Andover.  They advised him to remain with young Mr. Abbot, which he did for a "considerable" time, but when Capt. Furbush declared his interest "to have a black man," he obtained "the consent" of the selectmen that Pomp should live with him.  Pomp soon found, however, that he "did not like him any better than the man with whom I had last lived."


CF had a "considerable farm."  At first, CF "did some work himself, but I did not like the way he carried on his business, and  after a while he left off work entirely, and by my desire left the whole management of the farm to me."  Pomp did all the work, supervised the hired men, etc., but "my master continued unkind to me," & interfered with his attending church, & forced him to "clear out the cattle on those sacred days.  When I asked him for money, he commonly gave me no more than four pence half peny, at a time; and even on Election day he have me no more, nor would he suffer me on those days to go frolcing till after one o'clock in the afternoon."


Angry that some nights CF would bring "whole droves of horses" home and turn them loose in the standing corn, "that I had taken so much pains to plant, and hoe., and on the suceeding mornings he would charge  me with the guilt of turning these horses into the corn  field."  Sometimes they lost enough corn in a single night to raise & fatten a hog.  Pomp decided CF was "a bad man."  Pomp ran off, but was returned and "severely flogged, by him for my pains."  Ran off again & met the same fate.  "In this manner I went on ten or a dozen years, not liking my place, and not able to get away from it.  He suffered to such a degree from convulsion fits "that I was generally belted in to a chamber every night, in order to hinder me from getting into the chamber where my masters daughters slept.  I worked very hard all the time."  CF's "weakle son who was unable to work" sympathized with Pomp's plight & told him that he wished he were strong enough to help him.


Pomp ran off once again, but a week later was caught & returned by his master, "stripped naked, tied up by both hands, and unmercifully flogged."  This was in the evening, late last fall, in cold & frosty weather.  Left him tied outside all night.  "I thought it likely that my master would some time or other feel the effects of his cruelty.  My conjectures were so far right that it was the last time that Furbush ever struck me."


"My master used to tell me I might stay as long as I pleased at his house, adding that he should not stay in the world forever.  From this I entertained an idea that Mrs. Furbush and the farm would be mind, after the death of my master.  The hopes of being master, husband and owner, on one hand, and the cruel treatment I had received from Furbush on the other, prompted me to wish for his death."


In that state of mind, "the morning of the fatal day arrived."  He rose that day with "a great ringing noise in the ears, and something whispering strange things to me."  Went about his work as usual that day, nonetheless, "cut up bushes all day near where there was another man to work, but revealed nothing concerning my designs to him."  Beef steak for supper, went to bed that night.  "Soon after I was seized with a fit, bit my tongue almost through, and after coming out of the fit, was delirious.  I continued not long after this in bed, being impressed with an idea that I must get up and kill Capt. Furbush.  The Lord a mercy I said to myself what is a going to take place now!  The door of my chamber not being bolted as usual, I left my apartment and went down to the fire place.  I was struck with horror by my reflections; but something still kept whispering in my ear, that now is your time!  kill him now!  now or never!"  Took up ax, went "softly" into his master's room, "and the moon shining bright, distinguishing him from  my mistress, I raised the ax before he awaked, and at two blows, I so effectually did the job for him, that he never  after  even stretched himself.  My mistress being roused from sleep by the sound of the blows, said are you dead you?"  She received no answer & called in a "near neighbor.  I did not  try to escape not knowing that there was any necessity of it."  Was told to go to him room, which he did, & someone bolted it after him.  "Company then began to coud into the house, and I was soon told that I should certainly be hanged.  I was now very much frighted, and expected to be hung immediately."  Brought to jail, "and here enjoy [illeg] considerable well, though at Court time I was very unhappy, and now some times, the idea that I have no friends, makes me dull."  Praises the keeper & his wife, who are "Kind and Humane," and "clever people."  Follows the advice of his visitors to pray for his soul, which he does 15 to 20 times a day, "though I find it hard work."  


"I have prayed  so much, that I have got all the minister ___ of praying and am not afraid to pray with ___ black coated man on the Continent.  ____ _ust make a very extraordinary priest, and m___ I am turning very last into one.  When I came here, I was as black as any negro in the country, but now I have scarecely a drop of black blood left in me, my blood having to ___ into the blood of a Minister, that I am ___ nearly as white as a Mulatto."    [humor]


Minister's address on Pomp:  "probably was never learned to read-- There were few Negroes in Andover or any where near him, and all there was were unlearned people.  From whom then or in what manner was it in his power to gain knowledge?"  [sympathy]

Source: 

SJC 1795 119-120

Suffolk file 134747   vol. 851

“Essex ss”    “At the Supreme Judicial Court...Ipswich...third Tuesday of June...[1795]”

       “The Jurors...Pomp a Negro man of Andover...Labourer on the tenth February now last past at Andover...with force and arms in and upon one Charles Furbush...feloniously willfully and of his malice aforethought an assault did make with a certain ax of the value of four shilling, which he...in both his hands then and there had and held in and upon the head of...Charles Furbush feloniously unlawfully and of his malice aforethought did smite and strike thereby giving to him...one mortal bruise of the length of three Inches of the breadth of Three Inches and of the depth of two Inches...Pomp...in and upon Charles Furbush ... feloniously willfully and of his malice aforethought another assault did make and with a certain knife of the value of one shilling which he...his right hand then and there had and held in and upon the neck of him...did strike thrust and cut; thereby giving to him...one mortal wound of the length of four Inches of the breadth of one Inch and the depth of three Inches...of which same mortal wound aforesaid as well as of the mortal bruise aforesaid he the said Charles Furbush then and there instantly died: And so the Jurors...he the said Pomp in manner and form aforesaid him the said Charles Furbush of the malice aforethought of him the said Pomp willfully maliciously and feloniously did kill and murder”

“June Term at Ipswich 1795”    “The said Pomp...says thereof he is not guilty”

[back]

“found guilty”

[Additional documentation available]

Suffolk file #: 134730, v. 851

Date of inquest: February 11, 1795

Coroner or j.p.: Henry Ingats

Town of inquest: Andover  Essex County

Location of inquest:        


Daniel Allen Hearn, Legal Executions in New England:  A Comprehensive Reference, 1623-1960 (Jefferson, North Carolina:  McFarland, 1999), 182-3.

Newspaper:


PHOENIX 2/21/1795:  fr. Boston CENTINEL:  HOM in MA:  W last, b/w 12am & 1am, Capt. Charles Furbush (59) of Andover murdered by Pomp, a negro man "of his own family."  The family of CF consisted of CF, his wife, a son, 3 daughters, & the negro.  "The negro . . . entered the room of the deceased [on the lower floor], while he and his wife were in sound sleep, and struck him with the head of an axe [upon his left temple], with such force as to dash in the skull; and with a second blow, partly upon his left eye and partly upon the cheek, drove in the bones--he expired immediately without a groan."    


[NHG 2/17:  The dec. & his wife slept "as usual" in the room on the lower floor, and the daught. in a bedroom adjacent.  "The negro had retired to his chamber without any signs of uneasiness known in the family.  But between 12 adn 1 he got up, dressed himself, and first alarmed the daughter, by an attempt to get into her room; but finding the door fastened, desisted from the attempt.  He immediately entered the room of the deceased, while both he and his wife [[ditto from there]]."  The blows immed. awakened Mrs. F, who sprang up, & the negro left the room.  "The daughter also hearing the blows and the screech of her mother, instantly ran in, and with her mother, attempted to raise up the body of the deceased, but finding no signs of life, made their escape by a back way, to the nearest neighbor, to call assistance.  In the mean time, to compleat the horrid scene, the negro returned, took off his coat, turnedup his shirt sleeves, and with a knife inhumanly cut his master's throat.  He then dragged the body from the bed, and left it naked on the floor.  By this time, assistance came, and found the negro standing by the kitchen fire.  Being asked what he had been doing, he readily confessed the fact, and delivered himself up."  //  CF "has left an afflicted family and friends to lament his untimely fate!"  BGAZ 2/16:  ditto.

Salem Gazette, 2/17 & 8/11/1795

Census:  

Genealogy:


Pomp:  [broadside] imported from Africa [b. "Guinea"] to Boston with his parents & 6 siblings when he was age 3 months.  His family was not enslaved.  His father died soon after his family arrived in New England & his mother "has since had two husbands, and in now a widow."  She settled her children of her own accord in various households.  Pomp has 3 s & 3 b living in Boston.

Accused: 

Pomp

Ethnicity:  

Guinea
Race:      

b



Gender:      

m
Age: 


20

Literate:




Marital Status:        

Children: 

Occupation: 

laborer; apprentice to Capt. Charles Furbush

Town: 


Andover

Birthplace:

b. Africa
"Guinea"

Religion:




Organizations:



Victim: 

Charles Furbush

Ethnicity:

[English]
Race:     

w



Gender: 

m



Age: 


59


Literate:




Marital Status:      
m

Children: 

4:  1 son & 3 daught., living at home


Occupation:   

(wealthy) / farmer
Town:   

Andover

Birthplace:



Religion:




Organizations:

captain in militia; deacon in church

1795, Feb.




   Boston, SUF

FILE

INQ

Class:   do not count
Crime:   SUS / CAS EXPOSURE or NAT

Rela:    MARITAL HUSBAND by WIFE

Motive:  

Intox?:  




Day of week: 


Holiday?:



Time of day: 

Days to death:


HOM:  Susannah Johnson suspected of m. John Johnson


Weapon: 


Circumstances:  


Inquest: y, Suffolk file 107028  vol. 685; Alexander Mackay, 2/25/1795


Indictment? n


Term?:  


Court proceedings:
Source:  
Suffolk file # 107028

Date of inquest: February 25, 1795

Coroner or j.p: Alexander Mackay

Town of inquest: Boston  Suffolk County

Location of inquest:  

Suffolk file 107028   vol. 685    [inquest/depositions]

“John Johnson...being found under the Store of Elias Thomas at North part of Boston, came to His Death through Misfortune”

“Boston 25th February 1795   I Nancy Benney declare that two hours since Know[?] John Johnson on whom the Jury of Inquest now set haveing live in the House with him two years since and that I have gone down to the Store where he now lays and assisted in perswading him out and that I made the Jacket has now on out of an Old Coat of his, and I have often given him Victuals and desired him to leave assinging[?] which he would not receive any from his wife”      “her











    Nancy X Benney












mark”

“Boston 25th February 1795.  I Elias Thomas declare I suppose the body on which the Jury of Inquest now sits to be the body of John Johnson, and has not seen him for about Three months since he has frequently been in my Loft and asked me for Victuals and which I have seen with these Victuals and afterwards seen him retire unbekown to him under the Store where he was now found I have asked him if he had of family and why he did not go home he answered that he would rather die where he was as the carrying on were so disagreeable as he had been drove out of the House and should be again if he went home having been frequently home and would not suffer to come in, but drove him away,- I have also heard sd. Johnson say this his Wife exported that he was delerious; but that he appeared to me not to be so”

“Elias Thomas”

“Boston 25th February 1795  I believe from the appearance of the Cloaths of the Body on whom the Jury of Inquest now sits to be John Johnson but the Body being so much deformed prevents me from Knowing his person being from 3 to four months since Last saw him and knew him repeatedly to stop there, and want leave of sleeping under the store where he is now found and asked him why he did not got to he alms house, he said he would as he was there ill used, and that the sd. Ferrar told him if he did not return to the Alms house he would send Colonel Waters after him,”









“James Ferrar” 

“(the cause of my breaking open the plank where he was found was that the neighbours often said he was under there)”

“Date as above- Adam French have known the person on whom the Jury now sits supposed to be John Johnson to have slept under the store where he is now found some months past, as I have often seen him go in there”





“Adam french”

“Date as above- I Susannah Johnson, believe the body of the person on whom the Jury of Inquest now sits to be the body of John Johnson my late Husband, I have seen him about 3 months and one week since, about same time I perswaded to put him into the almshouse from whence he jumped the Fence and did not see him ‘till Three weeks after he left the almshouse where he had been three times, where I used to supply him with tea and Sugar”


“her











Susannah L Johnson

  mark”

Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused: 

Susannah Johnson

Ethnicity:  



Race:       

[w]



Gender: 

f

Age: 


adult

Literate:




Marital Status: 
m. John

Children: 

Occupation: 

Town: 


Boston

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

John Johnson

Ethnicity:



Race:     

w

Gender:  

m

Age: 


adult



Literate:




Marital Status: 
m. Susannah


Children: 




Occupation: 

resided in the alms house 



Town: 


Boston 




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1795, May 5                          Becket, BER

CT

P


NOTE:  not a murder charge & no indict., so not counted

Class:  do not count
Crime:  CAS BAYONET while at play
Rela:      

Motive:  

Intox?: n 




Day of week:    T

Holiday?:



Time of day:   

Days to death:  0


HOM:  Solomon Snow m. Orin More


Weapon:  bayonet to side.  k. inst.


Circumstances:  


Inquest: n


Indictment?  charged with "Homocide" -- bill not found, disch.


Term?:  10/1795 Lenox


Court proceedings:  

Source:  

SJC 1795: 276

Suffolk file 160975   vol. 1207

“Roxbury May 25th. 1795”

“Dear Sir,

The Bearer Mr. Adams, will say before you the papers relating to a Homicide committed at Becket...he applies in behalf of the prisoner, for an order to a Justice to Bail him, if the Court think it a Bailable offence-My own opinion, for the evidence in the Case, is, that it can amount to no more than Manslaughter, perhaps it may be excusable Homicide”

[back]

“Judges Letter for bailing out Sol. Snow for killing one Orin More of Becket”

“The names of witnesses that appeared before the grand Jury in the Case of Sol. Snow & 

Mores

Lt. Elijah Alford

Ebenezer Bauleh

Peter Wolf

Oliver Millard

Aaron Penny

Bena Chase

David Clark

Thos Clark

Azariah Brown”

Newspaper:


CC 5/18/1795:  CAS in MA:  on T, 5/5, on the day of the General Training, at Becket, Mass., "by the stab of a bayonet in his side.  . . .  took place as Mr. Moor and several other young men were attempting, in sport, to remove some guns that were under the care of a sentry and the sentry attempting to defend them."

Census:  

Genealogy:


OM:  son of Ozias More of Becket, MA.

Accused: 

Solomon Snow

Ethnicity:  



Race:       




Gender: 

m   




Age: 

Literate:




Marital Status:        

Children: 

Occupation: 

Town: 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Orin Moore 

Ethnicity:



Race:     

w

Gender:    

m


Age: 


21

Literate:



Marital Status:      
s

Children: 

n


Occupation:   



Town: 


Becket 




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1795, Aug. 14




Salem, ESS

P

FILE

CT

HIST



READ:  town history

Class:  certain 

Crime:  HOM 

Rela:   NONDOM   

Motive: QUARREL after GW refused to loan HB some money

Intox?:  yes, prob. both, but esp. assailant 




Day of week:    F

Holiday?:
  n

Time of day:   “between the hours of 10 and 12” (inquest)

Days to death:  1


HOM:  Henry Blackbourne m. George Wilkinson


Weapon: sword, stabbed in left side of body, 3" deep.  d. 8/15.


Circumstances:  in Blackbourne's house.  GW was in port and had called to visit a woman who boarded there; GW had just drawn his pay & brough food & liquor with him, which he shared with the entire hhld.  HB, supposing that GW had money in his pockets, asked GW to loan him some, a request GW evaded as he tried to leave.  HB barred the way & told GW he could not leave until he loaned him money.  GW tried to step around & HB, angered, ran him through.


Inquest: y Suffolk file 134784 vol. 852; 8/16/1795, Stephen Cook.  Verdict:  “George Wilkinson...on the night of the 11th Instant between  the Hours of Ten & Twelve the said George Wilkinson was stabbed in the left Side by one Henry Blackbourn in the House of said Henry Blackbourn with a Sword which caused a mortal wound of Three Inches in Depth of which wound the aforesaid George Wilkinson died on the 15th Inst. About Sunset...in the Manner & Form aforesaid...Henry Blackbourn did murder...George Wilkinson”


Indictment:  yes, murder


Term?: November term at Salem 1795

Court proceedings: pNG, fG.  DEATH.  Executed at Salem, 1/14/1796.

Tract:


Ritz 6.02 (43)

Source: 


Joseph B. Felt, Annals of Salem (Boston:  James Munroe & Co., 1849), 2: 464-5.

SJC 1795:  345-6

Suffolk file 134784   vol. 852

“Essex ss”    “At the Supreme Judicial Court...Salem...second tuesday of November...[1795]”

       “The Jurors...Henry Blackbourne of salem...Labourer...at salem...with force and arms, on the fourteenth day of August...[1795], in and upon one George Wilkins...maliciously, wickedly, feloniously, and of his malice aforethought, assault did make; with a certain sword of the value of fifty cents, which he...then and there in his right hand had and held, in and upon the Left side of the body of him the said George, maliciously, unlawfully, feloniously and of his malice beforethought did stab, thrust, and strike, thereby giving to him the said George Wilkins in and upon the left side of the body...one mortal wound of the depth of three inches, and of the breadth of one inch, of which same mortal wound he the said George...languished and languishing did 

live, untill the fifteenth day of the same August, and then at Salem...of the same mortal wound died; and so the Jurors...Henry Blackbourne, at Salem...him the said George Wilkinson wilfully maliciously unlawfully, feloniously, and of his malice before thought did kill and murder”

“Novr Term at Salem 1795”

“The said Henry Blackbourne...says thereof that he is not guilty”

[back] 

“found guilty”

[Additional documentation available; testimony by Polly Neal, Eunice Owens, Sarah Parker, George Wilkinson]

Suffolk file #: 134784, v. 852

Date of inquest: August 16, 1795

Coroner or j.p.: Stephen Cook

Town of inquest: Salem  Essex County

Location of inquest:        


Daniel Allen Hearn, Legal Executions in New England:  A Comprehensive Reference, 1623-1960 (Jefferson, North Carolina:  McFarland, 1999), 183.

Newspaper:


PHOENIX 8/22/1795:  dtl Salem, 8/18:  HOM in MA:  F evening, in Salem.  George Wilkinson (24, of Sunderland, England), "who lately left an English ship on our coast, had made an appointment to meet" at 8pm a woman of his acquaintance at Henry Blackburn's (the chimney sweeper) at the lower end of St. Peter's St.  GW "had received his advance wages on the preceding day, and generously furnished the party," consisting of HB & his wife, & GW & "girl, with a supper of bread and cheese and good liquor."  At 10pm GW proposed to depart, but HB "forbid him, but persisting, Blackburn, the light being out, took a sword and truck him below the breast.  It entered several inches, and passed into the Colen, injuring several blood vessels as it passed.  Wilkinson fell, but no alarm was made till 2 o'clock, and then in conseuence of the groans of this unhappy man.  Upon the discovery, Blackburn was ordered to go for a Physician."  d. the next afternoon.  "He deposed, before he died, . . . that there had been no quarrel previous to the fatal stroke, nor could the wretch who killed him, and was present at the oath, make any excuse by his intemperance."  Inquest verdict:  wilful murder by HB.  Buried from the Charity House on Sun. evening.


BGAZ 11/23/1795:  SCJ at Salem, M last, HB sentenced to death.


Salem Gazette, 8/18/1795 & 1/19/1796

Census:  

Genealogy:

Accused: 

Henry Blackbourne 

Ethnicity:  

[English]
Race:       

w

Gender:      

m

Age: 


adult

Literate:




Marital Status:        

Children: 

Occupation: 

laborer; chimney sweeper

Town: 


Salem

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

George Wilkinson

Ethnicity:

English

Race:     

w

Gender:    

m

Age: 


24

Literate:




Marital Status:      

Children: 




Occupation:   

mariner

Town:   

transient; from Sunderland, England

Birthplace:

b. England

Religion:




Organizations:



1796, Jan. 14


          Little Cambridge, MID
FILE

Class:   certain
Crime:   HOM MANSL \ mm
Rela:    NONDOM

Motive:  PURSUIT of THEFT SUSPECT / DIED TRYING TO ESCAPE
Intox?:  




Day of week: 


Holiday?:



Time of day: 

Days to death:  0

MANS: Henry Foy (Foye) and Samuel Greenbough k. Joseph Mobang


Weapon: phys – head injury from fall

Circumstances:  leapt from upper window of a house while trying to flee his pursuers and fell on his head.

Inquest: y  Suffolk file 107184  vol. 687; Alexander Mackay, 1/15/1796


Indictment? n


Term?:  


Court proceedings:
Source:   

Suffolk file 107184   vol. 687[inquest/depositions]

“Joseph Mobang...came to his Death by Misfortune- in Leaping from an Upper Window at the House of a Mr. Brown in Little Cambridge by a Violent injury upon His Brain.”

“Boston Jany 15th 1796”

“Samll Greenbough”


“Deposed, that Mrs Fanny Spear wife of Mr. Robert Spear, call’d me to persue a person whom she suffer to have Stolen Some property Shea has Lost, in Conseque I persued him & overtook him at the House in Little Cambridge”  //  “& after having got him in the Chase he got from it and ran into the House of a Mr. Brown in Cambridge aforesaid, & pursuing him to the Upper Apartment, he saw him Leap out of the Window, which window he supposes was about twenty feet from the Ground after which I took & Brot him to Boston






“Saml greenbough”

“Jany. 14th. 1796”

“Doctr Jackson”


“Deposed Being Call’d About the Hour of Eleven in the evening to the House of Mr. Robert Spear in fore streat a person expireing, His Death Appears Done to be in Consequence of his fall from the window as deposed, by other evidence on this inquest, by a Violent injury upon his Brain.”







“William Jackson”

“Henry Foye”“Jany. 15th 1796”



“Deposed that he Accompained Samuel Greenbough the persuit of Joseph Mobang we overtook him in Little Cambridge, he Complained he wanted to Sleep, we then got him in the Chase, afterward he Leap’d from the Chase, & ran into a House Greenbough persued him to the uper part of it & said he saw him Leap out of a window, we then Came out & persued him & took him, he Still Complained of Sleepiness, we then Brought to Boston, & left him at the House of Mr. Robert Spear.-”





“Henry Foye”

[“Samuel Fenno   Jany. 15. 1796”/crossed out]

“Mrs. Fanny Spear.Jany. 15 1796”


“Deposed that about dark on the 14th Instant Joseph Mobang was brought to my House & being Seated Complained of being unwell, & having laid down on a bed, remained Sometime without my Seing of him, About Ten Oclock I was inform’d by my daughter that he was Very ill, I went & found him to apearence dying.  I then Orderd Doct. Jackson to be Sent for & he accordingly Came but too late.”






“Fanny Spear”

Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused: 

Henry Foy (Foye)

Ethnicity:  

[English]
Race:       

w
Gender: 

m
Age: 


adult
Literate:




Marital Status:       

Children: 

Occupation: 

Town: 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused: 

Samuel Greenbough

Ethnicity:  

[English]
Race:       

w
Gender: 

m
Age: 


adult
Literate:




Marital Status:       

Children: 

Occupation: 

Town: 

Birthplace:



Religion:




Organizations:

Victim: 

Joseph Mobang

Ethnicity:



Race:     

[b]
Gender: 

m


Age: 


adult
Literate:




Marital Status:      


Children: 




Occupation:   



Town:  




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1796, March 7





Beverly, ESS

FILE

INQ

Class:   do not count
Crime:  CAS GUN

Rela:      

Motive:  

Intox?: n




Day of week:    


Holiday?:



Time of day:   


MANSL:  Richard Thomson m. Jonathan Raymond

 
Weapon: musket


Circumstances: Event took place in Pital’s[?] sail loft


Inquest: y Suffolk file 134873 vol. 853; 3/7/1796, Stephen Cook

Indictment?  n



Term?:


Court proceedings:
Source:  
Suffolk file 134873   vol. 853 (inquest)

Suffolk file #: 134873

Date of inquest: March 7, 1796

Coroner or j.p.: Stephen Cook

Town of inquest: Beverly  Essex County

Location of inquest:        

Category: MANS

Day of week: 




Holiday?:



Time of day:  

Days to death: 




“Jonathan Raymond....on the Seventh day of March 1796 Richard Thomsom came into Pitals[?] Sail Loft & took up a Musket & discharged it it being loaded with shot two of which entered the head of said Raymond one of the shot whent in about one Inch the other about three Inches which instantly put a period to his life...Richard Thomson...aforesaid Jonathan Raymond by misfortune & against & contrary to the will of him the said Richard Thomson in manner & form did kill & slay-”
[Testimony by Richard Thomson, George D. Chapman, Josiah Foster Chapman and Thomas Picket]
Newspaper:

Census:  

Genealogy:

Accused: 

Richard Thomson

Ethnicity:  



Race:       




Gender: 

m    




Age: 

Literate:




Marital Status:        

Children: 

Occupation: 

Town: 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Jonathan Raymond

Ethnicity:



Race:     




Gender: 

m   




Age: 




Literate:




Marital Status:      


Children: 




Occupation:   



Town:   




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1796, July 1                    Gloucester, ESS

FILE

Class:   probable
Crime:   HOM                       

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK
Intox?:  




Day of week:    


Holiday?:



Time of day:  
Days to death:  0


HOM: William Wallis m. Thomas White


Weapon: hand gun.  Died same day.

Circumstances:  


Inquest: n

Indictment:  no 

Term?:


Court proceedings:
Source: 
Suffolk file 134975   vol. 854

“Essex ss”    “To the Sheriff of our County of Essex or his Deputy, Greeting”

       “Whereas Benjamin Tarbox, Gentleman and Joseph White Physician both of Gloucester...to appear before the Justices of the Supreme Judicial Court...Salem...second Tuesday of November current to give Evidence...relating to a complaint of the said Tarbox against William Wallis late of Ipswich...Cabinate maker for feloniously assaulting Thoms White a Minor, under the age of twenty one years with Intent the same Thomas White to kill and murder”

Suffolk file 134985   vol. 854

“Essex ss”      “At the Supreme Judicial Court...Salem...second Tuesday of november...[1796]”

     “The Jurors...William Wallis of Ipswich...cabinet maker...on the first day of July now last past with force and arms at Glocester...in and upon one Thomas White an Infant under the age of twenty one years...feloniously wilfully and of his Malice aforethought did make an assault and that he the said William Wallis a certain hand Gun of the value of three Dollars loaden with gun powder a leaden bullet and leaden shot which he...in both his hands then and there had and held, to and against the Body of the said Thomas White then and there feloniously wilfully and of his Malice beforethought did shoot and discharge and that the said William Wallis...the said Thomas White above the hips of him...with the leaden shot...did strike penetrate and wound giving to him the said Thomas White...several mortal wounds of the depth of four Inches each and the breadth of one quarter of an Inch...Thomas White then and there languished and from the same first day of July aforesaid to the same twenty third day of the same July at Newburyport...on the same twenty third day of July now last past of the mortal wounds aforesaid died...And so the Jurors do say that the said William Wallis him the said Thomas White in manner aforesaid feloniously and of his malice before thought as aforesaid did kill and murder”

[Additional documentation available]

Newspaper:

Census:  

Genealogy:

Accused: 

William Wallis

Ethnicity:  

[English]
Race:       

w
Gender:  

m


Age: 


adult
Literate:




Marital Status:        

Children: 

Occupation: 

cabinet maker

Town: 


Ipswich

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

Thomas White

Ethnicity:

[English]
Race:     

w
Gender: 

m


Age: 


adult  --  minor, under 21



Literate:




Marital Status:      
Children: 




Occupation:   



Town:   




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1796]




 HAM

FILE

Class:   uncertain
Crime:   poss HOM                      

Rela:    UNK [NONDOM]  

Motive:  UNK
Intox?: n 




Day of week:    


Holiday?:



Time of day:   


HOM: Leo Brookway m. unknown person[s]


Weapon: 


Circumstances:  


Inquest:  n


Indictment:  no


Term?:


Court proceedings: discharged

Source:  
Suffolk file 159831   vol. 1189

Account of Expences on Criminal Prosecutions incurred at the Sup. Jud. Court holden at Northampton..on the fourth Tuesday of Septr. A.D. 1796 where no Indcitmts. Were found costs Lois Brookway committed for Murder and Discharged

Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused: 

Louis Brookway

Ethnicity:  

[English]
Race:       

w
Gender:     

m


Age: 


adult
Literate:




Marital Status:        

Children: 

Occupation: 

Town: 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim: 

___
Ethnicity:



Race:     




Gender:    




Age: 




Literate:




Marital Status:      


Children: 




Occupation:   



Town:   




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1797, Nov. 11






Falmouth, [LIN]

P

Class:   certain
Crime:   HOM

Rela:    MARITAL WIFE by HUSBAND

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:
Sat

Holiday?:
n


Time of day:


Days to death: 0


HOM:  Capt. Jeremiah Pote m. his wife


Weapon:  four or five blows to head and neck.  d. few minutes.


Circumstances:  


Inquest:  i.d. 11/12:  verdict:  "four or five blows upon the head and neck of his said wife, did strike, by means whereof, she in a few minutes died."  Malice aforethought, murder.


Indictment?  murder

Term?:  


Court proceedings:  jailed.  fG.  DEATH.  Died before execution.
Source:  
Newspaper:

Not in Vital Records from Maine Newspapers:  


BGAZ 11/27/1797:  HOM DOM WIFE in ME:  dtl Portland, 11/16:  murdered his wife Sat. last.  On Sunday, Inquest sat:  JP on evening of 11/11 "four or five blows upon the head and neck of his said wife, did strike, by means whereof, she in a few minutes died."  Malice aforethought, murder.  To be tried at SCJ in Portland.  Mr. & Mrs. P "both have very respectable connections" in Falmouth.


NHG 9/4/1798:  HOM DOM WIFE in ME:  dtl Portland, 8/29:  Capt. Pote, under sentence of death for murder of his wife & had a reprieve, & so was to be executed 9/6, d. suddenly on M evening last in the dungeon of the new jail in Portland.  Verdict of jury:  natural.  d. of a fever.

Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Capt. Jeremiah Pote

Ethnicity:

[English]
Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  
m

Children:



Occupation:


Town:


Falmouth

Birthplace:


Religion:



Organizations:


Victim 1:  

___ Pote

Ethnicity:

[English]
Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  
m

Children:



Occupation:


Town:


Falmouth

Birthplace:


Religion:



Organizations:


Suspect(s








